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I 2016 har Mørkøv Vandværk udpumpet 318.000 m3 vand, hvoraf de 208.000 m3 er leveret og 

solgt til Vandfællesskabet Nordvestsjælland.  Vi har haft et par små ledningsbrud, og et lidt 

større brud i Kildevangen løbet af året.  På Værket har vi haft lidt problemer med nogle defekte 

ventiler, som var årsag til at vi har haft en del skylleproblemer, med brunt vand til følge, og det 

beklager vi naturligvis, men ellers må vi sige, at 2016 har været et fint år for vandværket uden 

større reparationer og problemer.  Vi kan igen i år sige, at vi har meget fint vand i Mørkøv, som 

bliver leveret ud til forbrugerne i et stort set 100 % tæt ledningsnet, og til en af Danmarks 

absolut billigste m3 priser.  

I forbindelse med den årlige rensning af Værkets iltningstårn, fik vi i august måned monteret en 

ny afskærmning, så man nu har en mulighed for at se, det indpumpede råvands fald ned af 

iltningstrappen.  I forbindelse med øgede krav fra Kalundborg Forsyning, til løbende at måle 

vandkvaliteten, har vi, og de øvrige værker der er tilsluttet VN, investeret i et permanent 

analysepanel, der er monteret på Vandværket lige før udpumpningen, og som løbende aflæser 

vandets temperatur, iltindhold, ledningsevne (saltindhold) og turbiditet (klarhed).  

I 2016 kom vi i gang med at udskifte vores vandmålere til nye og tidssvarende målere.  385 stk. 

er blevet udskiftet i 2016, og vi forsætter med at udskifte 308 stk. i 2017, og de sidste 138 stk. i 

2018. De nye vandmålere kan og vil oplagre rigtig mange data, og i løbet af 2017 vil der være en 

oplæringsperiode for bestyrelsen, så Vandværket i de kommende år vil kunne yde 

andelshaverne en øget service vedr. forbrug, og ikke mindst merforbrug.  

I Holbæk Vandråd, hvor Mørkøv Vandværk har været repræsenteret af næstformand Thomas 

Hansen siden marts, har man arbejdet hårdt for at få flere medlemmer, og arbejdet ser stille og 

roligt ud til at bære frugt.  Det nye fælles vandregulativ for Holbæk Kommune, som er 

udarbejdet af Vandrådet, er endeligt blevet godkendt af kommunalbestyrelsen, og kan 

ses/printes på Mørkøv Vandværks hjemmeside.  Vandrådet har i 2016 fået forhandlet en fælles 

aftale om deponering af filterslam med firmaet RGS90 i Kalundborg på plads, en aftale der vil 

nedsætte udgiften for deponering med over 50 % om året.  

Som nævnt i sidste års beretning blev der i 2015 indgået et nyt vandforlig i folketinget, et forlig 

som indebærer at Vandværker der udpumper mellem 200.000 M3 og 800.000 M3 vand pr. år, 

stadig er underlagt Vandsektorloven, dog i en mindre omfattende grad. I stedet for et årligt 

prisloft, som krævede meget administrativt arbejde og revisor hjælp, har vi nu modtaget en 

økonomisk ramme gældende for de næste 4 år, en ramme som bestyrelsen kan bruge som 

hjælpeværktøj for kommende investeringer og fremtidige budgetter.  Vandsektorloven kræver 

dog stadig at man indføre Benchmarking af vandselskabets performance, som det så smukt 



hedder, og som på dansk betyder at Vandværket årligt skal indberette nøgletal indenfor 

sundhed, forsyningssikkerhed, energi, klima og miljø.  

Mørkøv Vandværk fremsendte d. 11. juli 2014 en klage til SKAT vedrørende SKATs 

værdiansættelse af driftaktiverne til nul, og som betød at vi måtte indbetale 450.000 kr. til SKAT 

for indkomstårene 2010, 2011 og 2012.  Sagsbehandlingen af klagen i Skatteankestyrelsen blev 

endnu en gang udsat i 2016, men vi håber naturligvis på, at der kommer en endelig afgørelse 

snarest. 

Vandet i Mørkøv er af fin kvalitet, men er i den lidt høje ende, når vi snakker om kalk indhold, 

derfor er vi i bestyrelse påbegyndt en proces, med undersøgelse af de forskellige muligheder for 

kalk reduktion som findes på markedet. Der er rigtig mange meninger om hvad der virker, og 

hvad der ikke virker, både blandt lægfolk og fagfolk, så løsningen vil nok være at drage vores 

egne erfaringer med en prøve/testperiode på en måned eller mere, og med efterfølgende 

feedback fra andelshaverne. Bestyrelsen håber at finde den rigtige løsning i løbet af 2017.    
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